
 
 

Sayın Divan, 
Değerli Meclis Üyeleri, 
Basınımızın Güzide Temsilcileri, 
Antalya Ticaret Borsası Yönetim Kurulu ve şahsım adına, 
Hepinizi saygıyla selamlıyorum. 
Borsamızın 2018-2022 döneminin dördüncü meclis toplantısına hoş geldiniz. 
 
Kıymetli Meclis Üyeleri, 
Haziran ayından bu yana tabi olduğumuz yeni yönetim sistemimiz ve bakanlar 
kurulumuzdan beklentimiz yüksektir. Özellikle sektörümüz, ilimiz ve ekonomimiz hafife 
alınmayacak sıkıntılara sahiptir. Bu konuda bizler üzerimize düşen ne görev varsa 
yapmaya hazırız. Çünkü kaybedilecek zamanı da bitirmiş bulunmaktayız. Göreve 
geldiğimiz günden beri her fırsatta dile getirdiğimiz ve titizlikle uygulamaya çalıştığımız 
birlikte hareket etme düsturunun şimdi tam zamanıdır. Milletimizin çalışarak hakkettiği 
refaha ve huzura ulaşmasında çalışacak herkese başarılar diliyorum. 
 
Değerli Arkadaşlar, 
Açıklanan son verilerle içinde bulunduğumuz durumu kısaca sizlerle paylaşmak 
istiyorum. Haziran ayı itibariyle; ülkemizde bir önceki aya göre kurulan şirket sayısı %33, 
kurulan gerçek kişi ticari işletme sayısı ise %41 azalmıştır. 2017 yılının Haziran ayına 
göre ise; ülkemizde kurulan şirket sayısı %7, kurulan gerçek kişi ticari işletme sayısı ise 
%37 oranında azalmıştır. İlimizde de benzer bir eğilim söz konusudur. 
Kıymetli Arkadaşlar,  
Yılın ilk çeyreğinde ilimizde kullanılan toplam nakdi krediler geçen yılın aynı dönemine 
göre %21 artışla ülke ortalamasıyla aynı düzeyde olmuştur. Bu dönemde takipteki 
alacaklardaki artış ise Antalya’da %1 Türkiye’de ise %8 olarak gerçekleşmiştir. Yani 
kentimiz iş insanlarının genel karakteristiği bir kez daha ortaya çıkmıştır. Bu rakam 
kullandığımız krediyi ödeme sadakatine bir kez daha ülke ortalamasından daha fazla 
sahip olduğumuzu göstermektedir. 
Ağırlıklı olarak faaliyet gösterdiğimiz sektörlerimizdeki kredi oranlarına baktığımızda 
ise; Toptan ticaret ve komisyonculukta bir önceki yılın aynı çeyreğine göre %15, 
turizmde %35, tarımda ise %16 artış görülmüştür. Ülkemizde ise sırasıyla toptan ticarette 
%21, turizmde %19 ve tarımda ise %18 olarak gerçekleşmiştir. İlimizin ana faaliyet 
sektörleri olması itibariyle bu üç sektörden ticaret ve tarımda ülkemiz ortalamasının 
altında bir kredi artış oranına sahipken; turizmde ortalamanın yaklaşık 2 kat üzerinde artış 
yaşamışız. Turizm sektöründe yaşadığımız bu yılki yüksek hareketlilik dikkate alınır ve 
ülkemiz turizminin yaklaşık %40’ına sahip olduğumuz hatırlanırsa kredilerdeki bu 
yüksek artışın nedeni anlaşılabilir. 
Değerli Arkadaşlarım, 
Borcuna sadakatteki yüksekliğimizi biraz önce gerçekleşen son verilerle sizlere 
hatırlattım. Bir diğer karakteristiğimiz ise hatırlayacağınız gibi tasarrufçu bir il 
olmamızdır. Ancak, maalesef son dönemde bu özelliğimizi kaybetmiş durumdayız. Biz 
uzun yıllar boyunca kredi-mevduat oranında başa baş yani 1’e yakın veya daha düşük bir 
orana sahiptik. Oysaki son açıklanan veriyle bir kez daha görüyoruz ki, mevduatımıza 
göre kredi kullanımımız Türkiye ortalamasının %60 üzerindedir. Yani kullandığımız 
kredi, sahip olduğumuz mevduatın iki katına ulaşmıştır. Bu yüksek kredi oranına rağmen 
borcuna sadakatte ülke ortalamasının üzerinde bulunmamız, olumlu bir özelliğimizdir. 



 
 

Değerli Arkadaşlarım, 
İş dünyamızın para cinsinden en önemli ödeme araçlarından olan çek-senet miktar ve 
tutarlarındaki ilk altı ay gerçekleşmelerine baktığımızda ise; 
• Haziran ayı itibariyle karşılıksız çek sayısında 2017 yılı haziranına göre ilimizdeki 
%50’lik azalışa karşılık, ülkemizde %29 azalış gerçekleşmiştir. Yine karşılıksız çek 
sayısında ilk altı aylık durumda ise; ilimizde %40, ülkemizde ise %22 azalış yaşanmıştır. 
 
• Karşılıksız çek tutarında ise; geçen yılın haziran ayına göre ilimizde %27’lik bir 
azalış bulunmasına karşılık ülkemizde %15 artış görülmüştür. Zira ilk altı ayki karşılıksız 
çek tutarında da; ilimizde %15’lik bir azalışa karşın ülkemizde %3 düzeyinde artış 
yaşanmıştır. 

Bu gerçekleşmeler, bizlerin borcumuza olan yüksek sadakati teyit eden diğer bir kanıt 
olmuştur. Yani, Antalyalı iş insanlarımızın, işlerine sahip çıkma ve ticaretini geliştirme 
konusunda son derece motive olduklarını ve alacaklılarına karşı dürüst davrandıklarını 
bir kez daha görmekteyiz. Bu özelliğimizle de gurur duyma hakkımız bulunmaktadır. 
Umuyorum ki tasarrufçu kimliğimizi kaybetmiş olmamıza rağmen sahip olduğumuz bu 
özellik ilelebet devam eder. 
Değerli Meclis Üyeleri, 
Kentimiz 2018 yılının ilk yarısını son yıllardaki ilk yarılarla karşılaştırdığımızda oldukça 
hareketli geçirmiştir. Bu hareketliliğin ve artan döviz kurlarının da etkisiyle dış ticarette 
tırmanışlar yaşamıştır. 

• Örneğin ilk 5 aylık kentimiz ithalatı geçen yıla oranla %34 azalırken, ihracatımız 
%25 artmıştır. 

• Mayıs ayı itibariyle ise 2017 Mayısına göre ithalatımız %58 azalırken, ihracatımız 
%55 artmıştır. 
 

• Ülkemiz ithalatı ise ilk 5 ayda; %17 ihracatı ise %8 artmıştır. 
• Yine, Mayıs ayı itibariyle ise geçen yıla oranla ülkemiz ithalatı %5, ihracat ise 

%13 artmıştır. 

Bu gerçekleşmelerle, ilimiz dış ticaret durumunu değerlendirdiğimizde, görmekteyiz ki 
değişen koşullara ülkemiz ortalamasına göre çok daha hızlı bir refleks göstermiştir. 
İthalatını hızla azaltmış ve ihracatını da çift haneli yükseltmeyi başarmıştır. Antalya’mız 
ve ülkemiz ihracatına katkı veren tüm ihracatçı üyelerimiz ve iş insanlarımıza teşekkür 
ediyoruz. 
Değerli Arkadaşlarım, 
Pazar günü Aksu İlçemiz; Alaylı, Murtuna ve Kurşunlu mahallelerinde çıkan yangında 
zarar gören üreticilerimize geçmiş olsun dileklerimizi iletiyorum. Yangında insan 
kaybımızın olmaması en büyük tesellimiz olmuştur. Üreticilerimiz ve üyelerimiz başta 
olmak üzere vatandaşlarımızın yangınlar konusunda hassas davranmalarını, duman 
gördükleri anda erken müdahale için; 112 ve 177’yi aramalarını tavsiye ediyorum. 
İlimizde az görülmesine karşın anız yakmama konusunda üreticilerimizden daha hassas 
davranmalarını bekliyoruz. 
Yine, pazartesi günü organize sanayi bölgemizde bulunan Kar-Yapı firmamızda çıkan 
yangında can kaybı olmaması en büyük tesellimiz olmuştur. Buradan meclisimiz adına 



 
 

kıymetli sanayicimiz Köksal SARI ve çalışanları başta olmak üzere, sanayici dostlarımıza 
geçmiş olsun dileklerimizi iletiyorum. 
Değerli Meclis Üyeleri, 
Faaliyetlerden de izlediğiniz üzere bu ay zeytin ve zeytinyağı konusunda daha yoğun 
çalışmalarda bulunduk. Köklü zeytin geçmişi olan ilimizin zeytinciliğini korumak, 
geliştirmek, markalaştırmak, tanıtmak ve pazara sunma amacıyla çalışmalarımızı 
sürdüreceğiz. Özellikle yöremize özgü Manavgat Beylik ve Antalya Tavşan Yüreği 
zeytin ve zeytinyağlarımızın; dünyada kazandığı birincilikleri daha fazla gündeme 
getirmek ve bu çeşitlerdeki varlığımızı geliştirmek için var gücümüzle çalışacağız. 
Bu amaçla geçtiğimiz bir ay boyunca öncelikle sektörümüzün sorunlarını dinledik. 
• Son 15 yılda zeytin ağaç sayımıza paralel olarak zeytin ve zeytinyağı üretimi, 

dolayısıyla karasu ve prina miktarı da artmıştır. Sektör karasu için; il ve ilçe 
belediyelerimizin acilen kalıcı bir çözüm bulunmasını talep etmektedir. 

• Yine, doğru planlama yapılabilmesi için; yerel yönetimlerinde desteğiyle Antalya İl 
Tarım ve Orman Müdürlüğü’nce tür özellikleri belli olan bir zeytin envanterinin 
çıkarılması ve hasat kayıplarının azaltılması 

• Ürün kalitesinin artırılması için kurslar düzenlenmesini istemektedir.  
• Antalya zeytinciliğinin markalaştırılması ile tüketicilerin zeytinyağı konusunda 

Borsamız çalışmalarıyla farkındalık düzeylerinin artırılması gibi talepleri olmuştur. 
 
İlgili hususların tamamında kurumlarımıza raporumuzu kısa sürede iletilecek ve çözümü 
için görüşmelerde bulunulacağını ifade etmek isterim. 
Değerli Arkadaşlarım, 
Bu yıl hububat sezonunun ilimiz için beklenilen düzeyde olmadığı, verimin iklime bağlı 
olarak geçen yıllara oranla düşük seviyede kaldığı görülmektedir. Umarım gelecek sezon 
daha bereketli bir yıl geçiririz. Antalya buğdayını arıyor projemiz kapsamında yapmış 
olduğumuz 2018 yılı hasadı sonrası projemiz başarı ile tamamlanmıştır. Uzman 
arkadaşlarımızın çalışmalarının ardından ilimiz ekim dönemi öncesinde denemesi 
gerçekleştirilen buğdayların; kalite, hastalık-zararlı ve verim konusundaki özellikleri 
üyelerimiz, paydaş kurumlarımız, hububat üreticileri ile kamuoyu ile paylaşılacaktır. 
Kıymetli Arkadaşlarım, 
Geçtiğimiz ay sermaye artırımında bulunduğumuz Canlı Hayvan Borsamızın Kurban 
Bayramı öncesi ilk etap çalışmaları tamamlanması ve kurban kesim alanı olarak 
açılabilmesi için alanda çalışmalar devam etmektedir. Umarım dini ödevlerimize halel 
gelmeyecek bir biçimde tüm Antalyalıların kullanımına açık, nezih bir işletme sunabiliriz. 
Kurban Bayramınızı şimdiden kutluyor, Bayramın sizlere, ailenize ve bütün insanlığa 
barış, huzur ve mutluluk getirmesini diliyorum. 
Saygılarımla, 
 

 


